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Geachte  leden van de gemeenteraad 

 
 
Afgelopen dinsdag werd in uw gemeenteraad het onderwerp “Algemene begraafplaats 

Zetten”  behandeld. Helaas ontdekte ik dat pas op de dag zelf en kon ik dus niet spreken. Vanaf de 
publieke tribune volgde ik met toenemende ergernis de discussie. Als initiatiefneemster van een 
algemene begraafplaats heb ik het proces nauwlettend gevolgd en aan alle kanten geprobeerd te 
stimuleren en ik heb de gang van zaken heel anders beleefd dan de sprekers. 
 Ten eerste: de communicatie werd slecht genoemd. Ik ben het er wel  mee eens, dat 
informatie soms moeilijk te krijgen was en het traject er een was vol hobbels en kuilen en niet al te 
duidelijk,  maar men heeft wel degelijk kunnen meepraten en inbreng kunnen hebben.  Van 2015 tot 
2017, nadat de Raad groen licht had gegeven voor een begraafplaats, hebben twee groepen 
omwonenden geparticipeerd in het proces. De eerste werkgroep, bestaande uit acht omwonenden 
en twee ambtenaren, ging over de informatie aan de burgers. De tweede was een klankbordgroep. 
Die was ingesteld om een klankbord voor de gemeente te zijn bij het maken van een voorontwerp 
bestemmingsplan voor de “schil van Zetten”. Deze klankbordgroep werd opgeheven op het moment 
dat er een voorontwerp was gemaakt. Hij bestond uit vier buurtvertegenwoordigers, een 
dorpsraadslid uit Zetten en twee ambtenaren. Uit dien hoofde hebben wij (ik nam deel) de 
locatiekeuze van dichtbij gevolgd. In deze belangrijke fase was e.e.a. helder. 

Ten tweede: De locatiekeuze. Op een bijeenkomst waar ik bij was, zijn 12-15 locatiekeuzes 
beoordeeld d.m.v. een SWOT-analyse. Er waren  allerlei deskundigen van de gemeente bij elkaar 
(waarvan ik me kan herinneren: een landschapsarchitect, de man van “verkeer”, die van “groen” en 
de ambtenaar die de gemeentelijke begraafplaatsen in portefeuille heeft). Er werden kaarten en 
foto’s van die locaties benoemd en toegelicht en zij zijn door allen vanuit het eigen vakgebied 
becommentarieerd. Daarbij vielen bijna alle locaties af: te klein, te slecht bereikbaar, past niet in de 
bestemming, enz. De kosten waren het grootste struikelblok. De opdracht was kennelijk “budgettair 
neutraal” en dat waren ze eigenlijk  geen van allen. Het langst is geaarzeld over de omgeving van de 
huidige geplande locatie: later “de schild van Zetten” genoemd. Over deze grond tussen de 
Veldstraat en het Zettense pad was overleg met het Lijndensche fonds, die eigenaar is van een deel 
van dat gebied. Daaruit is het huidige “budgettair neutrale” voorstel ontwikkeld. Ik was daar niet bij, 
maar weet wel, dat het Lijndensche Fonds alleen het delven van graven en  het onderhoud van de 
begraafplaats verzorgt. Het Fonds heeft geen enkele bemoeienis met wie er begraven  mag worden. 
Iedereen mag er begraven worden; het is voor de inwoners van Zetten juist belangrijk, dat er een 
algemene begraafplaats komt. 

Ten derde: De locatie zelf. Het zou prettiger zijn om via de natuur ten grave gedragen te 
worden dan door het dorp, hoorde ik dinsdag. Volgens mij merkt de dode dat niet, maar kijk naar alle 
begraafplaatsen uit Overbetuwe: allemaal tussen de huizen.  Parkeerplaatsen nihil. Als er in de 
Vluchtheuvel of de dorpskerk een begrafenisdienst is staan de auto’s gewoon  in omliggende straten 
en pleinen.  Er is maar 1 plaats waar de begraafplaats zelf in een natuurstrook zou kunnen komen te 
liggen: de bestemde. In het huidige plann zijn de parkeerplaatsen trouwens heel mooi uit het zicht 
van de omwonenden getekend heb ik begrepen. De ingang via de Englaan, tot slot, is schier 
onmogelijk, want de begraafplaats ligt daar niet dichtbij, dus zou een weg, geschikt voor auto’s 
moeten worden aangelegd, dwars door het groene wandelpadengebied. Ook  wekt een ingang vanuit 



de Englaan de indruk dat het alweer om een Hemmense begraafplaats zou gaan; de opening moet 
naar Zetten gericht zijn, het is onze algemene begraafplaats. 

Negen jaar geleden, toen de begraafplaats van de Vluchtheuvel gesloten werd, konden de 
nabestaanden van twee mensen die daar op rekenden, niet bij de Vluchtheuvel terecht. Ik kwam er 
daardoor achter, dat er geen alternatief was. Die mensen zijn ver van Zetten begraven en deze 
situatie duurt voort tot op de dag van vandaag. Ik ben hier toevallig ingerold en heb  persoonlijk geen 
belang bij die begraafplaats. Intussen maakt het me eigenlijk zelfs niet zozeer meer uit waar een 
algemene begraafplaats komt, als hij er nu maar een keer komt en we niet weer een nieuwe 
vertragende ronde in gaan. 

 
 
In de hoop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben, 
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